
 

 

 

יו יַד ה" לָּ הִי עָּ ן וַתְּ ן הַמְנַגֵּּ נַגֵּּ ה כְּ יָּ ן וְהָּ ה קְחוּ לִי מְנַגֵּּ  ...האדם נברא בתור שליח" "וְעַתָּּ

את העובדה שמישהו חי בזמן מסוים, 

בתקופה מיוחדת, ובמקום מוגדר, ולא נולד 

בתקופה אחרת ובנסיבות אחרות, נוכל 

הרעיון להבין אך ורק אם נקבל את עצם 

 .בדבר שליחותו של האדם

-ההשגחה יודעת היכן וכיצד, יכול הפרט

היחיד, על חסרונותיו וכוחות הנפש האצורים 

בו, לקיים את שליחותו. באילו נסיבות 

ותנאים ובאיזו חברה יהא זה בכוחו של 

 .האדם למלא את שליחותו

בורא העולם פועל בהתאם להלכה ,כי לא 

תפקיד,שהוא יתכן למנות שליח כדי לבצע 

למעלה מכוחותיו של השליח. זוהי שליחות 

,שאי אפשר לקיימה,והיא מחוסרת כל 

ערך,מאחר שאם ממנים אדם למלא 

שליחות,מן הראוי ליתן לו את היכולת 

 .לפעול כשליח

משום כך נברא היחיד בתקופה ובמקום, 

שבהם יוכל לקיים את פעולתו לשם קיום 

 שליחותו''. 

 (ק, זצ"להרב י.ד. סולובייצ'י)

 איפה אתה שליח?/ ידידיה מאיר

 –למחרת ברוקלין מתרוקנת. אחרי כל הסדנאות, השיעורים, ההתוועדויות והאירועים 

 .כולם חוזרים הביתה

מכיר את התחושה שהסלולרי טעון עד הסוף ממש? מאה אחוז? ככה אני מרגיש", "

בבריטניה. אולי בכלל במאדים(, אומר לי אחד מהם )המשמש שליח במאוריטניה. או 

 .שנפרד מחבריו, עם מזוודה ביד, עד שיחזרו להיטען שוב בשנה הבאה

לשדה התעופה אני נוסע עם איש עסקים דתי מתל אביב. הוא היה אחד מאורחי הכנס, 

והוא ממש לא חסיד חב"ד או חסיד בכלל. אולי לכן, בגלל שהסתכל על הכול מהצד, 

ה מהדהדת כל כך: "שמתי לב שכל שיחה שלי פה בכנס הוא הצליח להגיע לתובנ

 ?'.התחילה בשתי שאלות. קודם כול שאלתי כל שליח שפגשתי 'איך קוראים לך

התשובה היא לרוב 'מנדי', ואז שאלתי: 'ואיפה אתה שליח?', ושמעתי תשובות כמו 

הודי סיביר, שנגחאי, צפת, נפאל ועוד. ואז חשבתי לעצמי פתאום שאולי כל אחד, כל י

באשר הוא יהודי, צריך לשאול את עצמו את שתי השאלות האלה: איך קוראים לי, 

, בבית דין של 120ואיפה אני שליח. אולי אלה אפילו שאלות שישאלו אותנו אחרי 

מעלה: איך קוראים לך, ואיפה היית שליח. התשובה לא צריכה להיות 'אני שליח בבית 

בצבא, במשרד עורכי דין, בשוק מחנה יהודה. חב"ד בבודפשט'. יש שליח גם בישיבה, 

 ."אבל כל אחד, איפה שהוא נמצא, צריך לדעת לענות לעצמו על השאלה הזאת

 ב"ה

 לימוד צוות פרשת וישב/ איפה אתה שליח?

נכנסנו לתקופת שגרה, ודווקא כאן הכי קל 
להיכבות, לשכוח שבאתי בשביל משהו, 

 , למטרה מסוימת

 אז בואו לא נשכח, 

איפה אני  -בואו נשאל את עצמנו תמיד
להיות  -שליח? ובלי לשכוח גם את הצד השני

כנגן המנגן, לבוא הכי בענווה ובפשטות, ואז 
 בטוח, גם תהיה רוח ה'.

 ♥אוהבת ומאמינה בכם נעמה


